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 PROTOKÓŁ NR 0012.7.11.2021  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej   

 Rady Miasta 
w dniu 13 grudnia 2021r.  

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12.00-13.10 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
 
1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, 
 

 Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 
odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
 

 Projekt uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-
Zdrój uprawnienia do ustalenia opłat za korzystanie z toalet publicznych na 
terenie Miasta, 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z toalety 
publicznej przy ul. Komuny Paryskiej 9 w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji 
celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska”.  
 

4. Wolne głosy i wnioski. 
 
5. Przyjęcie protokołu z dnia 22 listopada 2021r.  
 
6. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Stefan Woźniak – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie: za-4, przeciw–0, wstrzymujących się–
0.  
 
Ad.3.   
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto-Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej    
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Jeżeli ktoś użytkuje domek letniskowy tylko latem? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej    
To jest opłata roczna, natomiast zależy od terminu użytkowania tego domku, bo 
może być na weekend w okresie letnim, a może być użytkowany w sposób ciągły  
tj. od maja do sierpnia. Nie ma to znaczenia, ponieważ tak jest przepis 
skonstruowany w ustawie o utrzymaniu czystości, że traktujemy to jako ogólnik    
i ustawodawca też określił maksymalny poziom wyliczenia stawki dla tej 
nieruchomości.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, 
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto-Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej    
 
Józef Kubera- radny RM 
Jeżeli chodzi o odpady remontowe tj. gruz, panele, płytki, kabinę, to gdzie takie 
odpady oddać? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej    
To wszystko jest odpadem remontowo- budowlanym, który trafia do PSZOK-u 
przy ul.Norwida z limitem 500 kg. Tutaj ustawa mówi wprost, że albo ceduje się 
ten obowiązek na firmę i ona to zagospodaruje, albo robi się to we własnym 
zakresie.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 
odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Dzisiaj wpłynął wniosek pani Prezydent o wycofanie z porządku obrad Sesji tego 
projektu uchwały, ale czekamy na decyzje pana Przewodniczącego. Natomiast 
powiem państwu, skąd się to wzięło? Pojawiła się nowelizacja ustawy, która 
mówi o możliwości pokrycia części kosztów z budżetu, czyli ze środków nie 
pochodzących z opłaty. W tej materii wypowiedziała się Krajowa Izba 
Obrachunkowa i nasza Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach, natomiast 
miała trochę odmienne stanowisko. Tutaj pojawiła się informacja, że jeżeli 
dokonujemy zmiany w wydatkach w projekcie budżetu, to taką uchwałę gmina 
musi podjąć. Z uwagi na to, że zmiany były dosyć późno i nie ma żadnego 
orzecznictwa w tej materii, został przygotowany ten projekt ze względu na 
procedurę i czas złożenia projektu uchwały. Natomiast ten temat był dalej 
rozpatrywany i doszliśmy do tego, że zmienialiśmy wydatki zaplanowane na ten 
rok, ale we wrześniu, kiedy zmienialiśmy wysokość opłaty. Zmiana ustawy 
weszła w życie końcem września, więc byliśmy przed terminem, dlatego tutaj nie 
miały znaczenia dopłaty, bo wszystko było przed zmianą nowelizacji ustawy. 
Natomiast kalkulacje były tak sporządzone, żeby się system  bilansował i pomimo 
możliwości dopłat system dalej musi się bilansować. Być może w przyszłości ten 
temat się pojawi, bo przed nami szereg niewiadomych. Na dzień dzisiejszy zdaje 
się, że jest niezasadne aby rozpatrywać to w takiej formie, jak stanowi przepis 
ustawy, więc stąd propozycja wycofania projektu.    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 

 
 Projekt uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Jastrzębie-

Zdrój uprawnienia do ustalenia opłat za korzystanie z toalet publicznych na 
terenie Miasta, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Robert Cichowicz- Zastępca 
Prezydenta Miasta     
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Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Skoro jesteśmy przy temacie toalet publicznych, to proszę wziąć pod uwagę 
teren przy ul.Zielonej 76A-J. Pisałam już w tym temacie interpelację i 
otrzymałam odpowiedź, że jest to niemożliwe, bo tam Urząd Miasta nie ma 
terenu. Natomiast jest to teren spółdzielni i można wejść w porozumienie i 
wydzierżawić część terenu i taki TOI TOI postawić. Dlatego, że jest to ogromny 
problem dla mieszkańców bloku 76A-J, który jest najbliżej Targowiska i gdzie 
wszyscy załatwiają potrzeby fizjologiczne. Kierowcy również się skarżą, że jak na 
Targowisku wszystko jest pozamykane o godz.16.00, to nie mają gdzie 
skorzystać z toalety. Tutaj prośba, żeby się nad tym problemem pochylić i nie 
chciałabym usłyszeć po raz kolejny, że się nie da, bo to nie teren Miasta, 
ponieważ można wydzierżawić  kawałek terenu i postawić TOI TOI. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z toalety 

publicznej przy ul. Komuny Paryskiej 9 w Jastrzębiu-Zdroju, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Robert Cichowicz- Zastępca 
Prezydenta Miasta     
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

 
 Projekt uchwały w sprawie określenia „Zasad przyznawania dotacji 

celowych ze środków budżetu miasta na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska”.  
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Mariusz Rogala -Naczelnik 
Wydziału Ochrony Środowiska 
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Chciałem zapytać, ponieważ praktycznie od nowego roku będzie obowiązywała 
uchwała Województwa Śląskiego odnośnie wymiany kopciuchów do końca 2022r.  
 
Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Do końca 2021r.  
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Dobrze, ale chodzi mi o coś zupełnie innego, ponieważ była weryfikacja domów, 
gdzie pracownicy Urzędu chodzili po domach pytając, jakie mieszkańcy mają 
piecie, a oprócz tego trzeba się zadeklarować w ewidencji. 
 
Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Jest Centralna Ewidencja Emisyjności Budynków. 
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Tutaj pytanie, jak Miasto zamierza skontrolować osoby, które powinny to zrobić, 
a nie zrobiły tego i mają dalej kopciuchy. Czy będziecie dokonywać kontroli? 
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Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Na pewno będą kontrole, natomiast w związku z tym, że do Urzędu 
Marszałkowskiego, czy do Zarządu Województwa wpływały przez bieżący rok 
różne wnioski i naciski o zmianę wypracowanej ustawy, a tak naprawdę 
kompromisu w wyniku którego została zawarta uchwała. Powstał Zespół, który 
wypracował pewne zasady dotyczące kontroli, oraz wzór protokołu kontroli                
i u nas będzie to, jak do tej pory prowadziła Straż Miejska. Natomiast jest 
rekomendacja o odstąpieniu od karania pewnej grupy osób. Chodzi o osoby, 
które nie podłączyły się do gazu nie ze swojej winy tzn. mają podpisane umowy   
z gazownią, ale fachowcy nie wyrobili się w czasie. Drugi przypadek, gdzie 
wiemy, że na rynku jest trochę zamieszania odnośnie braku kotłów, więc myślę, 
że ok. połowa sezonu grzewczego może przejść bez karania. Trzecia grupa 
dotyczy osób ubogich, których nie stać na wymianę. Natomiast będzie Program 
Czyste Powietrze, który ma być zmieniony w sposób taki, żeby mocniej wspomóc 
te osoby i taki Punkt „Czystego Powietrza” działa u nas od miesiąca lutego, a od 
miesiąca lipca świadczymy większą pomoc przy wypełnianiu wniosków. 
Rozpoznawaliśmy temat z naszej strony i weszliśmy we współpracę z Ośrodkiem 
Pomocy Społecznej i panie, które na co dzień są opiekunami tych osób również 
mają rozpoznać temat i być może w przyszłym roku również byśmy stworzyli 
zasady, żeby uzupełnić Program „Czyste Powietrze” tak, aby była dotacja                        
w wysokości 100% za wykonanie tego. Wiemy, że tych sytuacji nie koniecznie 
musi być dużo. 
 
Ryszard Piechoczek- radny RM 
Pan mówił o trzech grupach, ale jest sporo takich osób, które jest stać, bo mogą 
przejść na gaz, pellet, ale nie chcą. 
 
Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
Dla takich osób będą mandaty raz, czy drugi, czy też skierowanie sprawy do 
Sądu. Jakiś czas temu była również podnoszona sprawa nawet wyłączenia 
takiego budynku z użytkowania przez Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Mamy podsumowanie tegorocznego działania Regulaminu, gdzie dotacje                         
z budżetu gminy na zakup i montaż urządzeń grzewczych wyniosły- 
3.450.000,00 zł. Przyjęto ponad 1030 wniosków, zawartych umów było 878, 
gdzie zrealizowano 819, a 59 umów nie zostało zrealizowanych przez 
mieszkańców. W ramach tego udzielono dotacji dla 104 kotłów węglowych                        
z automatycznym podajnikiem, 346 kotłów gazowych, 67 kotłów opalanych 
biomasą, 16 systemów ogrzewania elektrycznego, dwa podłączenia budynków do 
miejskiej sieci ciepłowniczej, ponad sto pomp ciepła i 175 przyłączy sieci gazowej 
do budynku. Drugim były dotacje na zakup i montaż urządzeń do wytwarzania 
energii ze źródeł odnawialnych, gdzie przeznaczonych było 841 tys. zł. Wpłynęło 
170 wniosków i zawarto 147 umów. Zrealizowanych było 135 umów, a 12 umów 
nie zostało zrealizowanych z różnych powodów. Udzielono dotacji dla 94 instalacji 
fotowoltaicznych, 10 pomp ciepła, 31 systemów wentylacji mechanicznej. Łącznie 
na zadania z zakresu ochrony powietrza  przekazaliśmy 4.155.000,00 zł. Wydaje 
się to w porównaniu do okolicznych gmin, a są informacje, że na przykład bardzo 
dużo Białystok, Lublin przekazują 250-300 tys. zł na wymianę kotłów, a tutaj 
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mamy tyle milionów i tyle źródeł ciepła wymienionych i zostaje to jakoś bez 
echa. 
 
Mariusz Rogala -Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 
W uzupełnieniu chcę powiedzieć, że pomagamy w wypełnianiu i rozliczaniu 
dotacji z „Czystego Powietrza”. Za naszym pośrednictwem około 400 
mieszkańców złożyło wnioski, a z rozliczeniami przychodzą do nas mieszkańcy 
dopiero od niedawna i to też jest przyszłościowe.  
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Część wniosków powiela się z naszymi, natomiast część wniosków jest 
dodatkowych do tego, co mamy, bo tutaj nie spełniali wymogów, albo z różnych 
powodów nie otrzymali, więc mieszkańcy tam aplikowali.  Czyli, tych wymian 
fizycznie jest więcej. 
 
Ad.6. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Józef Kubera- radny RM 
Panie Prezydencie, czy podoba się panu Miasto w przygotowaniu do Świąt? 
Wczoraj o godzinie 17.00 objechałem Jastrzębie i wiem, że Zdrój jest perełką                   
i Park jest pięknie ustrojony, ale reszta jest pusta. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Nie. Szeroka jest ustrojona. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Dobrze, ale tam gdzie założone są na rondach tj. Rondo Ruptawskie jedna trzecia 
ozdób nie świeci. Rondo ul.Turystyczna i ul.Graniczna, jadąc od strony 
ul.Granicznej świecą się ozdoby, ale na jednym słupie już wcale się nie świecą. 
Nie wiem, która to firma wykonuje? Druga rzecz, to rondo Centralne, gdzie 
zawsze było ustrojone, a teraz nie ma. Ludzie zadali mi pytanie, jest covid, ludzie 
chodzą zasmuceni i takie miasta jak Żory, Rybnik, Pawłowice, to coś pięknego i 
tam są ozdoby zrobione przed Mikołajem. Kolejna rzecz, to świetlenie. Czy nasza 
Straż Miejska, jak przejeżdża nie może sobie zapisać punktów, gdzie jakieś 
lampy nie świecą? Podam prosty przykład, od świateł przy ul.A.Bożka w stronę 
postoju taksówek są na tym odcinku dwa słupy po trzy lampy i żadna nie świeci 
od dłuższego czasu. Już kiedyś dzwoniłem i podawałem numery lamp do 
wykonawcy.   
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Niech pan nie pisze i dzwoni do niego, tylko do Straży Miejskiej. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Powiem szczerze, że nie do końca, bo strażnicy przejeżdżają i ignorują, a nie 
możemy takich rzeczy robić. Jeszcze jedna rzecz panie Prezydencie, jeżeli przed 
Urzędem nie świeci się żadna choinka, czy nie będzie? Dlaczego, proszę 
powiedzieć. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Oszczędzają pieniądze.  
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Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Panie radny, pan doskonale pamięta, bo to, co się dzieje w tym roku zapadało                  
w zeszłym roku. W zeszłym roku podjęliście państwo decyzję jako radni                         
o ograniczeniu wydatków bieżących na kwotę 27 mln zł i w tych wydatkach 
również były oszczędności związane z wystrojem na Święta Bożego Narodzenia. 
Było to zapisane w zeszłorocznym budżecie i tak samo kwota na ten rok się nie 
zmieniła i w budżecie na przyszły rok jest podobna kwota ze względu na cięcia. 
W tym roku 16 mln zł dalsze wydatki bieżące, 17 mln zł wydatki inwestycyjne                 
i minus 10 % na dotacje, to albo decydujecie się państwo i obcinamy, albo 
robimy pokazówkę? To, co pan mówi, to rzeczywiście w zeszłym roku i w tym 
roku będą wystrojone główne miejsca, czyli ronda i Park Zdrojowy. Z Szeroką 
jest inaczej, ponieważ to z Budżetu Obywatelskiego było wykonane. Natomiast 
nie będzie więcej, tylko będą uzupełnione ronda centralne o których pan 
wspominał i które były, a teraz nie są. Aktualnie w tym roku jest duży problem                    
z wykonawcami i to dotknęło również wykonawcę naszego oświetlenia, który 
dawno powinien był wykonać oświetlenia, natomiast w związku z sytuacją też 
covidową nie mamy do końca wszystkiego wystrojonego. Termin jest chyba do 
środy. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Panie Prezydencie, to proponuję w styczniu ogłosić przetarg, bo rok temu pan 
Prezydent Foksowicz powiedział, że przetarg był za późno i dopiero po Świętach…  
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Tutaj mówimy o innych ozdobach. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Czasy się zmieniły i takie rzeczy robi się przed Mikołajkami. Wszyscy mówią, że 
Miasto umiera, a nie wierzę, że umiera, natomiast takich rzeczy brakuje i wiem, 
że są oszczędności na wszystkim. Mam zamiar zgłosić do Budżetu 
Obywatelskiego na Osiedle Barbary tj. ul.Jasną, ul.Szkolną i ul.Turystyczną, żeby 
pieniądze z Budżetu Obywatelskiego przeznaczyć na ozdoby świąteczne.  
 
Ryszard Piechoczek – radny RM 
Dobra rzecz, tylko gdzie to potem składować? 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jest z tym problem. 
 
Ryszard Piechoczek – radny RM 
To są bardzo duże elementy i też nad tym myśleliśmy, ale nie ma miejsca na 
składowanie.  
  
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Przećwiczyliśmy to na Szerokiej, bo było bardzo dużo wniosków z Budżetu 
Obywatelskiego w sprawie dekoracji. Dobrze, zakupimy urządzenia, ale to jest 
połowa sukcesu. Budżety Obywatelskie są jednoroczne, a trzeba te elementy cały 
czas naprawiać i są pod stałą kontrolą do czasu eksploatacji i potem trzeba 
gdzieś składować, żeby ponownie w przyszłym roku przygotować, a to wykracza 
poza Budżety Obywatelskie. Nie mamy środków finansowych i nie ma z czego to 
zrobić. Mamy kilka starych urządzeń, które się nie nadają, bo nie ma ich czym 
wyremontować. Tutaj wszystkie zgłoszenia i to, które pan radny przekazał, to 
wszystko przekazujemy. Sprawdzamy w nocy i to weryfikujemy, ale faktycznie 
jest problem z firmą i to nie tylko kwestia braku pracowników, ale również 
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kwestia dostępności elementów. Choinka została zamontowana w piątek 
wieczorem na Rondzie Ruptawskim i już nie świeci w części.  
 
Józef Kubera- radny RM 
Jedna trzecia nie świeci. 
 
Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jest zgłoszony na Osiedlu Barbary element i też nie mamy. Będą ozdoby                       
w postaci prezentów na Rondzie Centralnym najpóźniej do środy. Pan się tutaj 
bulwersuje, a my mamy wielu mieszkańców i każdy chce dekoracje na każdej 
ulicy, a tłumaczenie, że firma jest taka, jaka jest, że nie dajemy rady, to nie 
satysfakcjonuje. Natomiast ozdobione balkony i domy jednorodzinne uzupełniają 
i nadają klimatu, to w tym momencie nas ratuje. Również byśmy chcieli, żeby to 
Miasto było tak, jak kiedyś i pamiętam, że niemal wszystkie ulice były ozdobione 
i to jest przyjemne, bo tego nam potrzeba, ale musimy jakoś gospodarować. 
 
Józef Kubera- radny RM 
Mówi pani, że się bulwersuję, ale nie o to chodzi, bo przekazuję tylko opinie 
mieszkańców, bo mi to mówią.   
 
Robert Cichowicz – Zastępca Prezydenta Miasta  
Jeszcze odpowiedź na pytanie dotyczące oświetlenia ulicznego, gdzie walczymy                 
z tym od dawna, ale może niech pan Naczelnik powie szczegóły. 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Straż Miejska wykonuje raport ze zgłoszeńh do firmy Tom-Elektro i zgodnie       z 
umową… 
 
Józef Kubera- radny RM 
Może mi pan przekazać numer telefonu? 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Najlepiej zgłosić do inspektora, który prześle i wtedy ma podstawę. 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Jeśli otrzymuje e-mailem zgłoszenie, to mamy potwierdzenie u nas, że otrzymał 
danego dnia i wtedy zgodnie z umową ma określoną ilość dni na naprawienie, lub 
wskazanie problemu, który go powstrzymał. Zachęcam jednak do zgłoszenia 
Straży Miejskiej i Straż Miejska przekazuje do wykonawcy bezpośrednio, lub do 
nas i to jest system sprawdzony przez lata, że mamy potwierdzenie  tego, kiedy 
od nas dostanie informacje, że coś jest nie tak z oświetleniem. 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Zwracam się do pana Prezydenta odnośnie Straży Miejskiej, w zeszłym tygodniu 
był przypadek i nie podam dokładnie daty, ale mieszkańcy skarżyli się na reakcję 
Straży Miejskiej, jak wezwano Straż Miejską na ul.Cieszyńską odnośnie małych 
kotów, żeby poinformowali rakarza, aby koty zostały dostarczone do schroniska 
w którym jest zrobione pomieszczenie dla kotów. Gdzie o to jeszcze  
wnioskowałam w poprzedniej kadencji i jest pomieszczenie. Panowie temat 
zbagatelizowali i teraz pytanie, czy mamy zrobić przeszkolenie ze 
Stowarzyszeniem Koty Sieroty, jak mają postępować i gdzie mają dzwonić i mają 
się tym bardziej zainteresować, czy sprawa będzie miała niemiłe zakończenie? 
Ponieważ mieszkańcy widzą, jak reaguje Straż Miejska, że nie chcą po prostu, bo 
nie. 
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Robert Cichowicz – Zastępca Prezydenta Miasta  
Co pan Naczelnik na to, w jakim kierunku to powinno pójść, czy Straż Miejska?   
 
Mariusz Rogala- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
Tutaj trzeba ze Strażą Miejską rozmawiać. 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Dlatego kieruję do pana Prezydenta, bo Straż Miejska podlega panu. 
 
Robert Cichowicz – Zastępca Prezydenta Miasta  
Nie, ale dziękuję za informację.  
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Żeby wyczulić na to, jeżeli mieszkańcy dzwonią, to żeby reagowali i dzwonili, bo 
od tego jest rakarz, żeby przyjechał i zabrał takie zwierzęta i zawiózł do 
schroniska.  
 
Robert Cichowicz – Zastępca Prezydenta Miasta  
Jeszcze Dyrektor Krakowski z JZK, który ma podpisaną umowę. 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Tak, wiem. Natomiast tutaj jest Straż Miejska pierwsza, a nie pan Dyrektor. 
 
Robert Cichowicz – Zastępca Prezydenta Miasta  
Tak, oni powinni przekazać do schroniska. 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Mają obowiązek, żeby dzwonić do rakarza, bo są sygnały, że pracownicy Straży  
Miejskiej z rakarzem są dogadani, że mają nie reagować na koty, bo kotów nie 
będzie woził, a w umowie i profilaktyce ochrony zwierząt jest dokładnie, że koty 
też zawozi się do schroniska. Tym bardziej, że tam  jest zrobione dla nich 
pomieszczenie.    
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Zarząd Osiedla 1000-lecia w Szerokiej pisał pismo odnośnie pasów na przejściu 
na ul.Reja, które są zlikwidowane. Co musi się stać, żeby faktycznie powstały 
tam pasy? Odpowiedź na to pismo była w mojej skrzynce i nie wiem, dlaczego 
pisma przychodzą, bo już rok nie jestem Przewodniczącym Zarządu Osiedla. 
Panie Naczelniku, tam są obniżone krawężniki i ludzie tamtędy przechodzą                          
z wózkami, a pasy są mało wyczyszczone i jeszcze są ślady. Kierowcy z Szerokiej 
wiedzą, że tam były pasy i się zatrzymują, ale jeżeli nie ma żadnego znaku, to 
tam może dojść do tragedii. Taka odpowiedź, jaką Zarząd Osiedla otrzymał, że 
trzeba przebudować ulicę, żeby namalować pasy, to przechodzi wszelkie granice      
i to się nadaje do telewizji.  Panie Naczelniku nie wiem, kto tak odpowiada, ale 
podpis jest pana. 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Podpis jest mój,  a odpowiedź przygotowuje uprawniony inżynier budownictwa. 
To, że zaniżony krawężnik tam zostaje, to nie stoi w sprzeczności z przepisami. 
Jest to tzw. sugerowane miejsce przejścia, to nie jest przejście dla pieszych, 
które musi być oznakowane zarówno znakiem pionowym, jak i malowanym 
poziomym. Ze względu na zamianę przepisów w Prawie o ruchu drogowym, które 
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w połowie tego roku wprowadziły absolutne pierwszeństwo pieszego na przejściu 
dla pieszych i również temu, który się do tego przejścia zbliża w niektórych 
lokalizacjach w mieście przejścia musiały zostać usunięte. Dlatego, ponieważ nie 
dawały pewności, że pieszy będzie mógł być zauważony. W tej chwili pieszy, 
jeżeli nie ma pasów i nie ma ich w zasięgu wzroku w odległości 150 m, to może 
przejść, natomiast to pieszy jest zobowiązany zapewnić sobie bezpieczeństwo, 
czyli sprawdzić czy może przejść.  Jeśli pasy były, to kierowca musiał ustąpić 
pierwszeństwa temu, kto się zbliża do przejścia. W wielu miejscach jest tak, że 
pojazdy zaparkowane zasłaniają widoczność i kierowca jest bez szans, a zawsze 
będzie winny takiego zdarzenia. 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Przerwę panie Naczelniku, ale na ul.Podhalańskiej wprost do ul.Warmińskiej 
zostało zlikwidowane przejście i tam nie było możliwości, żeby kierowca nie 
zobaczył pieszego. W tej chwili tam mieszkańcy dalej przechodzą w tym miejscu, 
gdzie było przejście i to się zrobiło teraz realne zagrożenie.  
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
To jest inna sytuacja, ale dokończę to i odpowiem. Wiec są takie miejsca w 
których nie ma możliwości, aby kierowca mógł przepisy stosować, czyli ustąpić 
pierwszeństwa, bo nie jest w stanie zobaczyć. Sytuacja ul.Podhalańskiej tzn. 
przepisy również mówią o odległości pomiędzy przejściami i to jest właśnie na 
ul.Podhalańskiej, gdzie przejście jedno od drugiego było w odległości 76 m, albo 
86 m jedno od drugiego i to jest zbyt mała odległość, dlatego musiało zostać 
zlikwidowane. Chodzi o przejście przy źródełku? 
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Tak. 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
To m.in. wynika również z przepisu związanego z odległością jednego przejścia 
do drugiego. Zaniżenie zostaje, czyli jeśli pieszy będzie musiał tam przejść, to 
tam przejdzie, czy wjedzie nawet wózkiem, natomiast musi sam na własną 
odpowiedzialność upewnić się, że może to zrobić.  
 
Małgorzata Filipowicz- radna RM 
Dziękuję za informację.  
 
Robert Cichowicz – Zastępca Prezydenta Miasta 
Ile było takich sytuacji w mediach, że na przejściu została potrącona jedna, czy   
druga rodzina. Pasy nie uratują życia, tylko ostrożność ludzi którzy przekraczają 
ulicę, czyli im większa ostrożność przy przejściu dla pieszych, gdzie nie ma 
pasów, bo się rozglądają ludzie, tym mniej zdarzeń, niż na przejściu dla 
pieszych. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Panie Prezydencie my to wiemy, natomiast zwykły mieszkaniec, czy starsza 
osoba która idzie, to nie wie o tym, nie patrzy w internet i nie szuka takiego 
czegoś.  
 
Robert Cichowicz – Zastępca Prezydenta Miasta 
Ale dlaczego w internet?   
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Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Jest jedna ważna rzecz, osoby mają monitory ekranowe, słuchawki na uszach                   
i nie widzimy i nie słyszymy, co się dzieje dookoła nas. Natomiast przepis mówi, 
że mamy bezwzględne pierwszeństwo i jeśli pasy tam są, a w świadomości 
społeczeństwa jest, że one są, to jestem tutaj panem i wchodzę. Otrzymałem w 
zeszłym tygodniu pismo z Komendy Powiatowej Policji w Pszczynie, która akurat 
badała przejście dla pieszych w swoim Powiecie, natomiast jedno z tych przejść 
jest bardzo blisko naszej granicy w Pawłowicach. Z treści tego pisma wynikało, 
że na przejściach dla pieszych istnieją wypadki z udziałem pieszych, a nie ma ich 
w miejscach, gdzie takie przejścia nie są przeznaczone.  
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Panie Naczelniku zgadza się, ale na przykład od ul.Powstańców do KWK „Borynia” 
tj. 2 km odległości i nie ma przejścia dla pieszych. Nie ma możliwości przejść na 
ul.Truskawkową i na nowe osiedle. 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Będzie, jak zbudujemy po drugiej stronie ulicy chodnik. 
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Po jednej i drugiej stronie jest chodnik. 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Chodzi o to, czy jest wymiarowy i czy jest widoczność. Panie Przewodniczący, 
pan nie może jakby w tej chwili rozpatrywać tej sytuacji, bo od tego są 
wykształceni w tym kierunku ludzie, którzy zgodnie z aktualnie obowiązującymi 
przepisami badają te przejścia. Takie osoby też podlegają kontroli zewnętrznej                 
i nie naszej, ale zewnętrznej nt. zasadności lokalizacji danego konkretnego 
przejścia i niestety, jeżeli takie przejście nie spełnia tych warunków, to stwarza 
większe zagrożenie, niż gdyby go tam nie było. Nie możemy nigdy wykluczyć 
sytuacji, że tam też będzie jakiś incydent, bo tego się nigdy nie da wykluczyć.   
 
Stefan Woźniak- Przewodniczący Komisji  
Dobrze, dziękuję bardzo. 
 
Tadeusz Markiewicz- radny RM 
Bardzo intensywnie dostaję pytania, a chodzi o przyszłą modernizację wód, 
zalewów przy ul.Wodzisławskiej. Czy rzeczywiście przy tej całej przebudowie                     
i dostosowaniu do potrzeb rekreacyjnych, czy zostanie miejsca dla potrzeb 
Stowarzyszenia Polskiego Związku Wędkarskiego? Wiem, że z zapowiedzi, jak 
planowaliśmy, to zawsze było, że tam będą mieli jakieś miejsce, ale chciałbym to 
jednak wiedzieć. 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Kompleks stawów, to są dwa obiekty przedzielone groblą i z tego, co wiem, to na 
jednym ze stawów ma być tzw. strefa cicha m.in. dla wędkarzy.   
 
Ad.8.  
Przyjęcie protokołu z dnia 22 listopada 2021r.  

Protokół przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
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Ad.9.  
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak podziękował wszystkim za przybycie                      
i zakończył posiedzenie. 
 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Komunalnej                               

Protokołowała                
  Stefan Woźniak 

Alicja Kogut 


